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ДРУКОВАНІ ВИДАННЯ 

Перспективи Закарпаття залежать від розв’язання проблем використання 

трудових ресурсів краю і зниження у такий спосіб рівня безробіття  "Голос 

України" .............................................................................................................................2 

На цьому наголосив Голова Верховної Ради України В.Рибак, виступаючи на зустрічі з 
представниками місцевих органів влади і органів місцевого самоврядування Закарпатської 
області, де у середу керівник парламенту перебував з робочою поїздкою. 

Iнша математика...  «День».............................................................................................4 

Зараз ставлення до «Свободи» є доволі неоднозначним, а список питань до її представників — 

щораз більшає, найактуальніші з них «День» і поставив заступнику голови партії ВО 

«Свобода», віце-спікеру ВРУ Р.Кошулинському. 

Оппозиция начала расставлять кадры на довыборах в Раду  Александр Радчук, 

"КоммерсантЪ" (Украина) ...............................................................................................8 

Руководство партии "Батькивщина" начало подготовку к довыборам в Верховную Раду, 

которые состоятся 15 декабря. Вчера были утверждены руководители избирательных штабов 

в трех из пяти округов. Эти должности заняли люди, пользующиеся исключительным 

доверием кандидатов, а также их близкие родственники. 

Европарламенту предложено защитить страны Восточного партнерства  

Юрий Панченко, "КоммерсантЪ" (Украина)...................................................................8 

Российские санкции в отношении украинских товаров могут привести к аналогичным 

санкциям к российскому экспорту на рынке Евросоюза. С такой инициативой выступил 

Комитет Европарламента по вопросам иностранных дел. Российские чиновники отмечают, что 

ЕС не вправе повышать ввозные пошлины для российской продукции. 

Кувалда за викликом  Анна Даниленко, "Україна молода"...........................................9 

Для нардепа О.Ляшка, лідера Радикальної партії, погром автоматів підпільного грального 

клубу в центрі Чернігова — на проспекті Миру — став уже не першим. Раніше Ляшко вже 

розтрощив зали гральних автоматів у Кривому Розі та Немішаєві на Київщині. Депутат 

переконаний: місцева влада та правоохоронні органи все знають і «кришують» такі «клоаки». 

ІНТЕРНЕТ-ЗМІ 

Без вини винуваті: У чому загроза життю депутата?  ForUm .................................11 

Відповідь за ініціативу регіоналів перед ЗМІ довелося тримати голові фракції ПР О.Єфремову. 

Після його брифінгу стало зрозуміло, що журналістів намагаються вберегти не лише від 

укусів і падінь, але і від тюремного терміну: «Щодня до мене звертаються депутати, які 
бояться, що їм на голову звалиться або фотоапарат, або камера..." 
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Друковані видання 

Перспективи Закарпаття залежать від розв’язання проблем використання 

трудових ресурсів краю і зниження у такий спосіб рівня безробіття  

"Голос України" 

На цьому наголосив Голова Верховної Ради України Володимир Рибак, виступаючи на 

зустрічі з представниками місцевих органів влади і органів місцевого самоврядування 

Закарпатської області, де у середу керівник парламенту перебував з робочою поїздкою. 

Він акцентував увагу на необхідності створення умов для сталого економічного 

зростання краю, підтримки та розвитку пріоритетних сфер його економіки, середнього бізнесу 

та малого підприємництва, раціонального використання природних ресурсів. 
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«Наша мета — не покращення статистики, а поліпшення життя громадян», — сказав 

керівник парламенту. «Так бачить майбутнє Президент України Віктор Янукович, таким має 

бути й бачення змісту своєї діяльності всіх владних структур та інститутів у країні, насамперед 

органів місцевої виконавчої влади і місцевого самоврядування», — підкреслив він, зауваживши, 

що і «владі на місцях треба побачити чітку та реальну картину економічного стану територій, її 
інвестиційного потенціалу, проблем, потреб, стратегічних пріоритетів регіонального розвитку». 

Звернувши увагу на особливість Закарпатської області як курортної території, з 
неповторним ландшафтом і природою, В. Рибак підкреслив, що подальше реформування в 

Закарпатті туристично-рекреаційної галузі має бути одним з пріоритетних напрямів розвитку 

краю. «Туристична галузь — потужний чинник розвитку області», — сказав він, нагадавши, що 

загальна площа заповідних територій та природних парків становить майже 13 відсотків 

території області, а Карпатський біосферний заповідник належить до найцінніших на планеті та 

входить до міжнародної мережі біосферних резерватів, що охороняються ЮНЕСКО. 

Аналізуючи основні показники роботи господарського комплексу країни у нинішньому 

році, В. Рибак відзначив позитивну тенденцію покращення економічного та соціального 

розвитку. 

«Разом з тим, ви розумієте, що всі наявні у краю можливості та резерви використані не 

повною мірою», — зазначив керівник парламенту. Він звернув увагу на ті завдання і справи, які 
стоять перед громадами з огляду на нову програму реформування країни, запропоновану 

главою держави. «Владі на місцях та у центрі належить першими побачити ці проблеми, 

першими знайти разом з громадами шляхи їх розв’язання, створити законодавчу основу їх 

гармонійного подолання», — сказав В. Рибак. 

Окресливши мету своєї робочої поїздки в Закарпаття, В. Рибак наголосив на важливості 
налагодити прямий та живий зв’язок між парламентом сьомого скликання та органами місцевої 
виконавчої влади і місцевого самоврядування. «Дійовий та неперервний зв’язок вищого 

законодавчого органу влади нашої держави з владою на місцях важливий саме тепер, коли 

економічні та соціальні реформи Президента України Віктора Януковича перейшли у стадію 

практичної реалізації у масштабах усієї держави», — сказав керівник парламенту. 

Голова Верховної Ради привітав жителів Ужгорода з 1120-річним ювілеєм міста. Він 

вручив відзнаки Верховної Ради України представникам місцевих громад за їхній вагомий 

особистий внесок у розвиток Закарпатського краю. 

У рамках робочої поїздки до Закарпаття Голова Верховної Ради ознайомився з роботою 

відділу Державної прикордонної служби України «Ужгород» Чопського прикордонного загону і 
з роботою митного поста «Ужгород». 

Володимир Рибак: «Наше майбутнє вимагає від політиків піднятися над партійними 

інтересами й особистими амбіціями» 

Третя сесія парламенту сьомого скликання відбувається у період, який визначить 

майбутнє України та її місце у світі на наступні десятиліття, а тому політики мають піднятися 

над партійними інтересами й особистими амбіціями. На цьому наголосив у середу Голова 

Верховної Ради Володимир Рибак, виступаючи на зустрічі з представниками місцевих органів 

влади і органів місцевого самоврядування Закарпатської області. 

Керівник парламенту нагадав, що наприкінці листопада у Вільнюсі підписуватиметься 

не просто пересічний міжнародний договір — Угода про асоціацію України з Євросоюзом, а 

буде визначена історія незалежної України в широкому європейському контексті. «І Верховна 

Рада України згуртовано працює над тим, щоб підписання Угоди про асоціацію стало 

можливим, а парламентарії від усіх фракцій та політичних сил усвідомлюють цю істину і 
починають діяти відповідно», — наголосив він. 

За словами В. Рибака, на минулій сесії парламент прийняв 10 важливих правових актів у 

контексті наступного підписання Угоди про асоціацію. За перші тижні третьої сесії прийнято 

ще низку законопроектів, необхідних для підписання Угоди про асоціацію України з ЄС: це 

внесення змін до Митного тарифу України, ратифікація деяких важливих європейських 

конвенцій. 
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«У наступні два місяці нам належить зосередитися на таких значущих законопроектах, 

як реформування прокуратури, судової системи, що є вкрай актуальним у світлі побудови 

соціальної, правової, демократичної держави та громадянського суспільства», — наголосив 

Голова Верховної Ради України. 

Загалом, сказав В. Рибак, протягом цієї сесії парламент має опрацювати понад 1500 

проектів законодавчих актів, що перебувають на розгляді в комітетах Верховної Ради України. 

Він висловив упевненість, що така сама політична та ділова атмосфера повинна 

запанувати в органах влади всіх рівнів на Закарпатті. «Цього потребує час, цього вимагають від 

нас люди», — сказав В.Рибак, додавши, що «вимагають вони від нас прості речі — виконати 

обіцянки і зобов’язання, озвучені під час виборчої кампанії». «Найперше — це створення нових 

робочих місць, стимулювання виробництва, підвищення зарплат, допомога тим, хто не може 

обійтися без сторонньої підтримки, і створення належних умов для того, щоб активна 

працездатна частина населення могла забезпечити себе самостійно», — наголосив він, 

підкресливши, що «на перший план треба поставити сьогодні людину». 

«Саме тому Президент України серед першочергових завдань визначив прийняття 

законодавчих актів, спрямованих на створення нових робочих місць», — підкреслив В. Рибак. 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=302344 

Iнша математика...  
«День» 

Зі стін навпроти письмового столу за роботою віце-спікера прискіпливо спостерігають 

три пари очей — Бандери, Коновальця, Шухевича. «Коли стає важко, дивлюся на їхні портрети 

й розумію, що цим трьом було набагато важче, ніж зараз мені, і працювати стає набагато 

легше», — каже хазяїн кабінету, народний депутат Руслан Кошулинський. 

Незважаючи на те, що біографія 44-річного свободівця доволі цікава — спортивний 

вишкіл пройшов у спеціалізованій школі-інтернаті, служив у армії, згодом закінчив 

кооперативний технікум, багато років працював шеф-кухарем, був на заробітках на крайній 

російській півночі, у «лихі» 90-ті керував власним бізнесом, двічі спробував себе у ролі 
помічника народного депутата Олега Тягнибока, а не так давно — стояв на чолі фракції 
«Свободи» у Львівській міськраді, але власний кабінет має вперше у житті. Божиться, що свого 

автомобіля, ба навіть водійського посвідчення також ніколи не мав і мати не хоче, все життя 

живе у львівському індустріальному районі на кшталт київської Троєщини, дружина працює 

простою кухаркою на виробництві, до того ж своїх дітей по «закордонах» не навчає. «Хоча 

можливості були», — знічев’я додає Кошулинський. 

«Сірий» кардинал «Свободи», як його охрестили медійники, простий у спілкуванні і, 
здається, наперед знає всі відповіді на «підступні» запитання журналістської братії. Своєю 

стриманістю, помірністю поглядів та виваженими висловлюваннями дещо не вписується в 

рамки образу типового свободівця на кшталт Фаріон — Мірошниченка — Михальчишина. 

Утім, переконує, що в рамках націоналістичної ідеології «Свободи» йому сьогодні не тісно, 

адже, цитуючи мудреця, «щоб залишатися незмінним — треба постійно змінюватися». 

Нотки наставництва, впереміш із цитуванням творів Забужко, Цицерона, Грицька Чубая, 

Михайла Слабошпицького та навіть Антіна Мухарського, забарвлюють усю нашу подальшу 

розмову. Коли запитую про те, як почуває себе в компанії спікера-регіонала та першого віце-

спікера-комуніста — лукаво посміхається. Каже, що лише виконує покладені на нього 

обов’язки й бравурно додає: поки ніхто з опозиціонерів на якість його роботи не нарікав. Проте, 

як тільки починають говорити про «ідеологічні» питання, усмішка на губах Кошулинського 

раптово зникає, риси обличчя стають строгішими, він бере в руки олівець та починає уважно 

занотовувати. «Це ви так думаєте, — не втомлюється повторювати пан Руслан. — У мене щодо 

цього інші аргументи». Тож переконати, що, приміром, за так званий законопроект про 

недискримінацію чи ратифікацію Гаазької конвенції про міждержавне усиновлення «Свободі» 
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таки необхідно проголосувати, «праву» руку Тягнибока (як його охрестили журналісти) 

складно. 

У результаті, зустріч переливається в майже чотиригодинний діалог із тридцятьма 

пропущеними дзвінками на мобільному телефоні віце-спікера. «Заговорився», — по-дитячому 

виправдовується Руслан Володимирович. Головний лейтмотив бесіди — нарікання №12 у 

списку ВО «Свобода» на виборах 2012 року (як подейкують, другого за впливовістю у 

внутрішньопартійному середовищі) на те, що його політсилу «романтичних прагматиків» (за 

визначенням самого Кошулинського) продовжують сприймати шаблонно, у нав’язаному їхніми 

ідейними протагоністами дискурсі. «На жаль, не так багато людей розуміють, що у нас зовсім 

інша математика...», — зітхає віце-спікер. 

Проте наразі своїми діями, надто гострим реагування на конкретні суспільні події, 
піддатливістю на провокації з боку своїх опонентів, зриванням на взаємні образи, 

неоднозначною позицією щодо низки важливих питань, в очах пересічного виборця «Свобода» 

тільки утверджує образ надміру радикальної партії. Найпесимістичніші прогнозисти кажуть: 

коли так триватиме й надалі — до нових парламентських виборів політсилу з націоналістичною 

ідеологією знову підтримуватимуть лише 2—3 відсотки українців. Отже, за такого сценарію в 

Раду націоналісти більше не пройдуть. 

Зараз ставлення до «Свободи» є доволі неоднозначним, а список питань до її 
представників — щораз більшає, найактуальніші з них «День» і поставив заступнику голови 

партії ВО «Свобода», віце-спікеру ВРУ Русланові Кошулинському. 

— Пане Руслане, в одному зі своїх перших інтерв’ю на посаді заступника голови 

Верховної Ради ви сказали, що відтепер «націоналісти в українській політиці — не просто 

«вуличні бійці», а справжні «важковаговики». Утім емоційні вислови, радикальні заяви, 

сприйняття світу в чорно-білих тонах радше вказують на всю інфантильність позиції партії, 

ніж демонструють її політичну зрілість — як прокоментуєте? 

— Річ у тім, що нам дуже часто накидають «налички», зокрема й політтехнологічні, які 
за своєю природою є достатньо тривалішими й такими, що дуже поволі змінюються. Я 

переконаний: «Свобода» — важковаговик. Приміром, ніхто ж не прогнозував, що ми отримаємо 

такий результат на парламентських виборах, а тут раз — і «Свобода» має більше мандатів, ніж 

комуністи, які постійно проходили у Верховну Раду. 

— Зараз деякі експерти кажуть про те, що за умов продовження сьогоднішньої 

тенденції на наступних парламентських виборах ваша партія навряд чи потрапить до 

парламенту? 

— Насправді, ефективно касандрувати у політиці — справа не з простих. Як керівник 

партійного штабу, який вів кампанію Тягнибока-мажоритарника 2002 року, а з 2006 року веду 

всі передвиборчі кампанії «Свободи», я можу сказати, що рівень підтримки та довіри до партії 
зріс. До того ж у травні Американський республіканський інститут провів опитування (тобто не 

українські соціологи, які, вірогідно, можуть мати яку-небудь залежність), згідно з яким усі 
чотири представники опозиції — і Кличко, і Яценюк, і Тимошенко, і Тягнибок — переможуть 

Януковича на виборах. 

— Тобто ви вважаєте, що рейтинг Тягнибока за цей період збільшився? 

— Звісна річ. Українці вкладали у зміст голосування за «Свободу» певні свої ідеї, 
реалізацію яких і отримали у її діях. Для прикладу, у нас немає «тушок», ми принципово 

голосуємо за ті позиції, які задекларовано в нашій програмі, а тому підстав говорити про те, що 

хтось розчарований у «Свободі» чи вважає її іншою, думаю, взагалі немає. Зараз уже почалися 

виборчі кампанії — обливання брудом, накидання «наличок» на «Свободу». Спочатку проти 

нас вели ідейну боротьбу щодо того, що свободівці — фашисти. Але це не спрацювало. 

— Проте «Свобода» не зовсім адекватно реагувала на ці провокації. Усе зводилося до 

вже звичної практики взаємних образ та виголошення палких промов у Раді. Бажаного 

конструктиву у ваших діях чомусь не простежувалося. 

— Що б там не говорили, а ми свою позицію тримали. Об’єктивно «Свобода» не володіє 

необхідним інструментарієм для виголошення своєї позиції, наприклад, на телевізійних 
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каналах, а тому в цьому питанні ми зараз керуємося іншим принципом — максимально 

близької роботи з людьми. Безумовно, варіант донести свою току зору через екран монітора чи 

телевізора — надзвичайно ефективний, але є й інші способи, які дають нам можливість зробити 

так, щоб кампанія провокацій проти «Свободи» таки не спрацювала. Тому я, у тому числі, 
переконаний, що жодних проблем із довірою виборців у «Свободи» ні на наступних виборах, ні 
найближчим часом точно не буде. 

— Якщо продовжити тему «ходіння в народ», то навесні цього року опозиція спільно 

розпочала всеукраїнську акцію «Україно, вставай!». На мітингу 18 травня ви анонсували, що 

24 серпня проведете спільну акцію. Натомість кожна з політсил День Незалежності 

святкувала окремо. Зараз же складається враження, що про цю акцію опозиціонери зовсім 

забули, хоча не так давно казали про новий етап її активізації вже восени. Чому так 

відбувається? 

— Перше — переконаний, що акція є успішною та правильною. Після помаранчевих 

подій українцям не вистачає повернення довіри до політичних лідерів. Тож сьогодні необхідно 

проводити з людьми зустрічі, знаходитися в максимально близькому контакті з виборцями для 

того, щоб вони бачили не лише забронзовілих лідерів, які щось там промовляють з екранів 

телевізорів, а й могли до них безпосередньо доторкнутися, поділитися своїми проблемами, 

відчути підтримку. Саме це було основною метою акції. Чому не вийшло 24-го? Думаю, це 

швидше технічний процес. Тому що насправді серпень — час відпусток, не найкращий місяць 

для підйому людей та проведення масових дій. 

— Ви ж напевно розуміли це і 18 травня. 

— Просто ми потім прорахували це і вирішили, що обрали не найкращий час. Не можна 

ж енергетику людську так вихолощувати! Її не так багато, щоб на кожному етапі робити 

постійний підйом громадськості, тому тут необхідно було зробити цей процес максимально 

коректним. Не на часі продовження акції і тепер, бо сьогоднішній період триває під прапором 

євроінтеграції і дає можливість якісно попрацювати з необхідними законами для підписання 

Угоди про асоціацію з ЄС. Це стратегічне завдання для представників усіх політичних сил. 

— Однак, погодьтеся, мобілізація людей на ці акції є доволі поганою. 

— Мудрість говорить про те, що найслабші війська — союзницькі війська, і якби це 

питання стосувалося винятково «Свободи», то дії були б набагато узгодженішими. Що ж до 

стратегічних планів опозиції, то ми об’єдналися заради євроінтеграції, і це можна 

прослідкувати по нашому голосуванні у парламенті, а в тактичних орієнтирах кожен із нас діє 

на власний розсуд. 

— Щодо спільних дій опозиції, то зараз багато дискусій точиться навколо закону про 

заборону дискримінації. Опозиція поки не озвучила спільної позиції з цього питання. Натомість 

Віталій Кличко вже заявив, що його фракція голосуватиме за ухвалення документа. 

— Я чув від членів фракції «УДАР» іншу думку щодо цього. 

— Принаймні в публічному просторі лідер «УДАРу» висловив журналістам таку 

позицію. А в «Свободі», до слова, неодноразово заявляли, що не віддадуть за нього своїх голосів. 

Чи змінилася ваша думка зараз? 

— Цей закон не є серед обов’язкових законів щодо євроінтеграції. 

— Самі регіонали називали його євроінтеграційним. Крім цього, прийняття цього 

законопроекту наблизить нас до впровадження європейських цінностей. 

— Ми можемо з вами дискутувати, але головне, що, по-перше, серед обов’язкових умов 

для підписання Угоди з ЄС такого законопроекту немає. По-друге, жодній із країн, які мали 

намір вступати до ЄС, ніхто ніколи не виставляв такої умови. Третє — чинна Конституція 

України якісно відповідає на це питання, декларуючи, що в нас немає нерівності за певними 

ознаками. Тому створення певних преференцій для окремих груп людей, які, зокрема, 

проговорюються в цьому законопроекті, не мають своєї підстави. І четверта частина — 85% 

громадян України виступають проти ухвалення цього законопроекту в його нинішній формі. До 

того ж представники усіх основних конфесій України на засіданні з єврокомісаром Фюле також 
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виступили проти ухвалення цього законопроекту, аргументуючи це тим, що Україна є 

державою з традиційними християнськими цінностями, які в цьому законопроекті повністю 

нівелюються. Тому говорити сьогодні про те, що українське суспільство готове до таких 

законопроектів, поки передчасно. 

— Проте вам напевно відомо, що законопроект не популяризує одностатевих шлюбів, 

не говорить про усиновлення цими парами дітей, а виписана там норма цілком виважена й 

стосується недискримінації за ознакою статевої орієнтації під час прийняття на роботу та 

звільненні. У чому ж тоді полягає проблема? 

— Якби нічого такого не було, ви б не чули ніяких заяв. Головна причина — нівеляція 

основних традиційних цінностей суспільства, а в програмі ВО «Свобода» чітко прописано, що 

ми якраз стоїмо на їхній сторожі й нікому не дозволимо їх ігнорувати. 

— Також минулого тижня депутати від «Свободи» одноголосно проголосували проти 

ратифікації Гаазької конвенції щодо міждержавного усиновлення. Чому? 

— «Свобода» не голосуватиме за ратифікацію цього документа, з огляду на те, що 

Конвенція вже увосьме не отримує необхідної кількості голосів для ратифікації. Навіть у 

минулій каденції парламенту, коли опозиція мала більшість, аксакали парламенту її так і не 

ухвалили. Тому які зараз можуть бути претензії до націоналістичної «Свободи»? На наше 

переконання, держава має зосередитися на найвищий цінності — дітях, а для їхнього 

повноцінного захисту треба зробити все необхідне, щоб українських сиріт виховували 

українські сім’ї. 

— Утім, цей документ спрямовано не на розвиток практики міжнародного усиновлення, 

а на захист дітей від незаконного міжнародного усиновлення. Чи розуміють суть цього 

документа в «Свободі»? 

— Ми вважаємо, що є кілька причин, з огляду на які просто не можна голосувати за 

ратифікацію цієї Конвенції. Перше — це великі гроші, адже посередництво щодо всиновлення в 

Україні є забороненим, але за кордоном — це неймовірні кошти, особливо в країнах з високим 

рівнем достатку. Там посередництво дозволене. Фірми-посередники на цьому непогано 

заробляють, а тому в Україні вони вже зараз взялися за лобіювання своїх інтересів щодо цієї 
форми збагачення. Друге — Конвенція не дає гарантії контролю за долею дітей. У документі 
чітко прописано: якщо держава не хоче інформувати про стан дотримання права дитини, вона 

не зобов’язана інформувати про це Україну. Крапочка. Тому Україна практично не матиме 

можливостей реально відслідкувати подальшу долю всиновленої дитини. 

— Нещодавно Юлія Тимошенко у своєму інтерв’ю дала зрозуміти, що виступає проти 

єдиного кандидата у першому турі президентських виборів 2015 року. Натомість лідер 

«УДАРу» Віталій Кличко переконаний, що опозиція таки повинна визначитися з єдиною 

кандидатурою на посаду президента України вже в першому турі. 

— Я про цю заяву нічого не знаю. 

— Кличко про це зазначав у коментарях ЗМІ. 

— Є одна офіційна заява, підписана 18 травня. Більше нічого немає. Офіційних заяв 

партії «УДАР» з цього приводу також не було. Усе решта — інтерпретації. 

— А що ж усе-таки з цього приводу думають у «Свободі»? Повинен бути єдиний 

кандидат уже в першому турі чи ні? 

— Якщо ти не знаєш, як діяти — дій за домовленостями, які вже є. 18 травня лідери 

трьох опозиційних фракцій підписали декларацію про те, що визнають необхідність праймеріз і 
висунення декількох кандидатів у першому турі президентських виборів. Наголошую, цю 

спільну позицію задекларовано ще 18 травня і переконаний, що вона є правильною. Адже як з 
етичної (повага до виборців), так і з технологічної (можливі махінації з боку влади) причин — 

єдиного кандидата в першому турі висувати не можна. Це саме підтвердила й Юлія Тимошенко 

як досвідчений політичний гравець. 

— Але є приклад 2004 року. Не переконує? 
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— У нинішній ситуації я вважаю цей приклад некоректним, бо наразі стан речей в 

Україні кардинально відрізняється від ситуації 2004 року. Починаючи з політичної свідомості й 

закінчуючи рівнем політичних лідерів. Я, приміром, можу сказати, що не було 2004-го такого 

спектра політичних лідерів, який маємо наразі, а ще Янукович — не Кучма. Тому сьогодні 
недоцільно говорити те, про що кажуть прихильники висунення єдиного кандидата вже у 

першому турі. Нехай результати плебісциту продемонструють, хто серед опозиційних лідерів 

отримає найбільшу підтримку і довіру виборців. Та й, нарешті, хто сказав, що Янукович 

потрапить у другий тур? 

http://www.day.kiev.ua/uk/article/podrobici-intervyu/insha-matematika 

Оппозиция начала расставлять кадры на довыборах в Раду  

Александр Радчук, "КоммерсантЪ" (Украина) 

Вчера центральный штаб партии "Батькивщина" утвердил начальников избирательных 

штабов на довыборах в Верховную Раду в пяти одномандатных округах, где осенью 2012 года 

Центризбирком на смог установить результаты голосования из-за того, что избирательная 

документация была испорчена. В совещании принимало участие высшее партийное 

руководство — председатель центрального штаба Александр Турчинов и глава политсовета 

Арсений Яценюк. 

В ходе заседания были утверждены главы штабов в трех из пяти округов. Кандидат по 

194-му округу (Черкассы) Николай Булатецкий назначил руководителем избирательного штаба 

своего сына — депутата Черкасского горсовета и председателя городской организации партии 

"Батькивщина" Максима Булатецкого. Руководителем штаба кандидата Леонида Даценко 

(округу N197, Канев, Черкасская область) стала депутат Черкасского областного совета, экс-

глава областной организации "Фронт змин" Наталья Старикова. А главой штаба по 132-му 

округу (Первомайск, Николаевская область) кандидат в народные депутаты Аркадий 

Корнацкий назначил Александра Шкипина. "Он руководил моей предыдущей кампанией",— 

сухо объяснил господин Корнацкий. "Этих людей представили сами кандидаты в депутаты, 

ранее они были согласованы с руководителями областных партийных организаций",— заявил 

участник заседания, народный депутат Сергей Пашинский ("Батькивщина"). 

Кандидат по 94-му округу (Обухов, Киевская область) Виктор Романюк, в отношении 

которого открыто уголовное производство, сейчас находится в Италии. Участники собрания 

сообщили, что вопрос о начальнике штаба по округу господина Романюка не обсуждался, 

поскольку в "Батькивщине" сейчас рассматривают юридические возможности его выдвижения 

в народные депутаты. 

Руководство партии "Свобода" еще не определилось с начальником штаба по округу 

N223 (Киев), где согласованным кандидатом стал Юрий Левченко. "Решение примет либо 

политсовет, либо политисполком, либо съезд, если мы успеем провести его до выборов,— 

сказал народный депутат Юрий Сиротюк. — Возглавит кампанию кто-то из высшего 

руководства партии". 

В Партии регионов до назначения глав штабов дело еще не дошло. "Это вопрос 

технический. Пока что мы еще должны определиться с кандидатурами на соответствующих 

избирательных участках",— заявил народный депутат Владимир Олийнык (Партия регионов). 

http://www.kommersant.ua/doc/2305155 

Европарламенту предложено защитить страны Восточного партнерства  

Юрий Панченко, "КоммерсантЪ" (Украина) 

Евросоюз может ужесточить свою политику в отношении России как следствие введения 

РФ ограничений в торговле с Украиной и Молдавией. Комитет по вопросам иностранных дел 

Европейского парламента поддержал проект запроса в Еврокомиссию о мерах в ответ на 

давление России на страны Восточного партнерства. "Своими действиями в отношении стран 
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Восточного партнерства Россия ставит под вопрос политику восточного соседства ЕС, которую 

мы должны защищать",— говорится в запросе. 

В качестве ответных шагов комитет рекомендует обеспечить полное соответствие 

европейским законам деятельности на территории ЕС всех российских компаний, прежде всего 

энергетических. В случае введения Россией ограничений в отношении товаров из стран—

членов ВП Европарламенту рекомендуют принять аналогичные меры в отношении российских 

товаров. Также ЕП советуют изучить возможность введения "зеркальных" визовых 

ограничений в отношении трудоустройства граждан России в странах ЕС. По мнению 

депутатов, Еврокомиссия должна рассмотреть возможность предоставления странам 

Восточного партнерства финансовой помощи, в одностороннем порядке открыть доступ для 

товаров из этих стран на рынок ЕС, а также либерализовать визовый режим. 

Опасения европейцев не беспочвенны. Вчера премьер-министр РФ Дмитрий Медведев 

не исключил применение защитных мер к товарам из Украины после подписания соглашения 

об ассоциации с ЕС. "В рамках подписанного договора о зоне свободной торговли стран СНГ 

нам придется применять приложение N6 о защитных мерах в случае угроз экономического 

характера, если таковые будут",— заявил он в Астане после заседания Высшего Евразийского 

экономического совета на уровне глав правительств. Суть угрозы РФ состоит в том, что если 

рост импорта из Украины нанесет ущерб промышленности Таможенного союза, государства-

участники ТС смогут ввести пошлины в отношении украинских товаров в размере ставки 

режима наибольшего благоприятствования. В частности, Россия будет взимать ставки пошлин, 

применяемые к странам-членам ВТО. 

По словам Медведева, из-за выбора, который сделала Украина, в торговых отношениях с 

Россией наступят "не самые простые времена". И хотя Украина по-прежнему может быть 

наблюдателем в Таможенном союзе, однако подписание договора об ассоциированном 

членстве с ЕС "де-юре и де-факто практически закрывает для нее возможности полноценного 

участия в ТС". "Катастрофы не случится", но объем торгового сотрудничества и объем 

экономического взаимодействия Украины и РФ "будут сужаться". 

Украина намерена присоединиться к 70 соглашениям ТС, уточнил вчера премьер-

министр Николай Азаров. Из около 200 соглашений ТС страна может подписать лишь те, 

которые не препятствуют подписанию ассоциации с ЕС. "Это как раз абсолютно корректная, 

правильная юридически фраза, что они понимают, что смогут присоединиться к Таможенному 

союзу только в части, не противоречащей договоренностям с европейцами",— подчеркнул 

российский премьер, сказав, что "этой части практически нет". 

Жесткую позицию РФ разделяют не все члены Таможенного союза. Премьер-министр 

Белоруссии Михаил Мясникович заявил, что не видит угроз для украино-белорусских торговых 

отношений. По его словам, во время встречи с Премьером Николаем Азаровым он договорился 

о создании рабочей группы по развитию двусторонних торговых отношений. "У нас огромный 

товарооборот, и, естественно, мы обеспокоены, чтобы это не сказалось на торгово-

экономических отношениях",— пояснил Мясникович. 

Российские чиновники уверены, что Европарламент не может ввести такие ограничения. 

"Это заявление преждевременное и вызывает сожаления. РФ не давала оснований обвинять ее в 

нарушении своих международных обязательств. В свою очередь у ЕС нет законных оснований 

пересматривать таможенные ставки для российских товаров, нарушая тем самым свои 

обязательства перед ВТО",— заявил высокопоставленный источник в посольстве РФ… 

http://www.kommersant.ua/doc/2305165 

Кувалда за викликом  

Анна Даниленко, "Україна молода"    

Людина бере кувалду і в присутності фотографів трощить розважальний заклад. 

Наслідків — жодних. Адже людина — народний депутат, а заклад — зал ігрових автоматів. 
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Для нардепа Олега Ляшка, лідера Радикальної партії, погром автоматів підпільного 

грального клубу в центрі Чернігова — на проспекті Миру — став уже не першим. Раніше 

Ляшко вже розтрощив зали гральних автоматів у Кривому Розі та Немішаєві на Київщині. 
Депутат переконаний: місцева влада та правоохоронні органи все знають і «кришують» такі 
«клоаки». 

Нагадаємо, гральний бізнес в Україні заборонено. Але після ухвали парламенту тисячі 
гральних машин по всій Україні просто змінили вивіску — їх переробили на «лотомати» з так 

званою «миттєвою лотереєю». За інформацією з відкритих джерел, вартість грального автомата 

становить 3 тисячі доларів, а денний прибуток одного невеличкого залу — майже 15 тисяч 

гривень. 

Нардеп упевнений, що міліція отримує зі здобичі свою частку, а влада — ні на місцях, ні 
центральна — ніяк цьому не перешкоджає. «Ігрові автомати — це не просто втрачені по–

дурному гроші. Це розбиті сім’ї і скалічені долі, це деградація особистості. Ігрові автомати — 

це такі шалені борги, що часто трапляються випадки, коли ігрозалежні закінчують життя 

самогубством. Незважаючи на те, що гральний бізнес заборонений законом, він процвітає», — 

написав Ляшко вчора у своєму «Фейсбуці», виклавши десяток фотознімків зі щойно завершеної 
акції погрому грального залу в Чернігові. На світлинах видно, що, попрацювавши кувалдою, 

«радикал» мав розмову з офіцером МВС. 

У ернігівському міськвідділі міліції, кримінальну справу проти Ляшка порушено не 

буде. «Міліція не «кришує», а працює над викоріненням цього зла. У місті за цей рік 

правоохоронці припинили діяльність 18 незаконних ігрових закладів, вилучили майже 200 

гральних автоматів, п’ять комп’ютерів–симуляторів, три сервери, — повідомив «УМ» Сергій 

Бриль, начальник сектору зв’язків із громадськістю УМВС у Чернігівській області. — За 

даними пригодами відкрито два кримінальних провадження — про заняття незаконним 

гральним бізнесом і механічне пошкодження гральних пристроїв. Триває досудове 

розслідування». Бриль звернувся до всіх небайдужих, хто має інформацію про діяльність 

нелегальних гральних автоматів у Чернігові, телефонувати на міську лінію довіри. 

Ляшко, у свою чергу, заявляє: «Ближчим часом грохнемо ще кілька гадюшників. 

Давайте пропозиції, куди приїхати». 

Паралелі 

Досвід УНА–УНСО: кримінальні справи, порушені за погром ігрових залів, висять над 

хлопцями дамокловим мечем. 

«УМ» раніше писала про подібну акцію боротьби політичних активістів із підпільним 

гральним бізнесом — «Геть гральну мафію!», яку проводили два роки тому в Києві та області 
націоналісти з УНА–УНСО. Вони розтрощили гральний салон у Бучі, що квартирував у 

приміщенні адміністрації місцевого ринку і перебував у комунальній власності міста, а також 

розбили автомати в Києві, в залах біля станцій метро «Святошин» і «Вокзальна». Нині ці точки 

не діють. «А от у районі Ленінградської площі точка як працювала, так і продовжує. Це 

структура «Євролот», так звані «Миттєві лотереї». Мають сертифікати, ліцензії, але там стоять 

ті самі звичайні автомати з вишеньками і циферками, зашифровані під лотерею, без шансів у 

них виграти, — розповів «УМ» голова Київської організації УНА–УНСО Ігор Мазур. — Ми 

виступаємо за те, щоб лотереї, пов’язані з технічними засобами — автоматами, рулетками, в 

Україні були заборонені у будь–якому вигляді». 

За словами Мазура, кримінальні справи, порушені «за хуліганство» унсовців у 2011 році, 
досі висять над ними дамокловим мечем, — «для страху, щоб більше ні в які акції не влізали». 

Але на боці націоналістів — громадськість і сотні родичів ігроманів, які мають схильність 

виносити майно і програвати сімейний бюджет. Тож, попри небезпеку для самих себе, унсовці 
не заспокоюються і планують провести у Києві «місячник боротьби з гральними автоматами». 

http://www.umoloda.kiev.ua/number/2339/180/83232/ 
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Інтернет-ЗМІ 

Без вини винуваті: У чому загроза життю депутата?  

ForUm 

Народні депутати кожен пленарний день ризикують своїм життям. Принаймні, в цьому 

впевнені деякі з них, і вже попросили голову парламенту Володимира Рибака врятувати їх від 

загрози, що нависла, в особі журналістів і фотокореспондентів, що працюють в ложі ЗМІ - на 

балконі зали засідань парламенту. Наскільки серйозні ризики для депутатів з боку журналістів, 

розбирався ForUm.  

Депутатам давно не подобалося, що в сесійній залі за ними спостерігають: хід 

голосування фіксують, смс-ки читають, інші особисті та корпоративні секрети розкривають. 

Але офіційно поки з цим боротися не намагалися. Так було до пленарного засідання 19 вересня 

п.р., в ході якого, під час обговорення одного із законопроектів, народний депутат від Партії 
регіонів Олександр Стоян (у минулому один з профспілкових лідерів країни) попросив голову 

Верховної Ради гарантувати забезпечення техніки безпеки: «Подивіться наверх - над нами 

висять великі фотоапарати. Зовсім недавно впала насадка і мало не поранила мого колегу 

Володимира Вечерка... Але я прошу захистити депутатів, встановивши нагорі екрани, і дати 

нам можливість працювати. Це техніка безпеки».  

Парламентські журналісти спробували розпитати Стояна, коли ж мають поставити щит, 

який захистить їх від ЗМІ, та від «очної ставки» з підозрюваними його врятували колеги. 

Регіонал Владислав Лук'янов спробував відбутися жартами: «Ми захищаємо журналістів! Це 

щоб ніхто не стрибнув знизу і не покусав працівників ЗМІ». Стоян же спішно додав: «Ми 

захищаємо журналістів. Щоб вони не випали»...  

Відповідь за ініціативу регіоналів перед ЗМІ довелося тримати голові фракції ПР 

Олександру Єфремову. Після його брифінгу стало зрозуміло, що журналістів намагаються 

вберегти не лише від укусів і падінь, але і від тюремного терміну. «Я не хочу, щоб хтось із вас 

потрапив під кримінальну відповідальність. Щодня до мене звертаються депутати, які бояться, 

що їм на голову звалиться або фотоапарат, або камера, тому я б попросив вас, колеги, бути 

більш поважними до людей, з якими ви безпосередньо працюєте, і не піддавати їх життя в 

прямому сенсі слова ризикам. Адже якщо це відбудеться, то хтось буде відповідальним за цю 

справу, хоч і не хочеться, а людина, яка сидить внизу, може постраждати», - сказав він. 

Єфремов запевнив, що, незважаючи ні на що, журналістів з їхнього робочого місця у ВР не 

виженуть: «Все гаразд, змін бути не може».  

На перший погляд, інцидент був вичерпаний. Поговорили, переварили, і будемо жити 

дружно. Але ж ні! Наступного дня регіонали знову попросили Рибака захистити їх не тільки від 

падіння предметів з балкона, а й... від стеження: Ярослав Сухий підкреслив, що в попередніх 

скликаннях були нормальні умови, і ніхто не підслуховував, і не підглядав, ніхто фотоапарати 

та об'єктиви на перила балкона не виставляв... І попросив секретаріат Верховної Ради: «Або ми 

відновимо нормальні людські домовленості, і секретаріат реагуватиме на роботу фотокорів, або 

слід встановити якесь захисне обладнання, як у всіх країнах світу».  

Здавалося б, якщо регіонали вирішили навести порядок у роботі преси - опозиція 

отримує всі козирі: можна і ЗМІ захистити, і в Інформпотік потрапити, і електорату 

сподобатися. І посипалися заяви «проти». Голова Комітету з питань свободи слова та 

інформації, член фракції «Батьківщина» Микола Томенко через прес-службу порадив, як 

уникнути «стеження»: працювати над законопроектами, а не скидати смс-ки коханкам, 

вибирати в Інтернеті автомобілі або інші аксесуари багатого життя.  

Правда, мінятися місцями у сесійній залі з більшістю ніхто не захотів. І офіційно в 

сесійній залі парламенту ніхто не виступив. А ризик того, що секретаріату ВР доведеться 

вирішувати питання безпеки нардепів на робочому місці, залишився. До того ж це додаткові 
витрати з бюджету: скло зараз дороге, а балкон для журналістів великий. Варто подумати, як 

заощадити.  
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Перший варіант від журналістів - найбільш бюджетний.  

А ) Голови обранців захистити касками. Це не тільки безпека, але ще й «форма одягу», 

адже регіонали та їхні сусіди по залу комуністи досі в костюмах на роботу ходять, тоді як всі 
решта в «корпоративному» одязі - хто в червоному светрі, хто у вишиванці, а хто і в футболці із 
зображенням лідера.  

Б ) Забезпечити кожне робоче місце великою парасолькою, щоб у разі необхідності, 
наприклад, відправити смс-ку, подивитися картинки або влаштувати невеликий фуршет, можна 

було б сховатися від «стеження».  

Другий бюджетний варіант - встановити в сесійній залі потужний прожектор, 

захистившись, таким чином, від «тих, хто перехилився через перила», силою світла.  

Якщо все таки депутати вирішили убезпечитися, побудувавши на балконі журналістів 

ЩОСЬ, то тут допоможе старий і перевірений спосіб: «егоза». Цей колючий дріт застосовується 

як інженерна охоронна споруда на режимних об'єктах і територіях, промислових 

підприємствах, об'єктах державної важливості самостійно або в комплексі з іншими системами 

охорони периметрів. І, як стверджують її виробники, «егоза» може як відлякати, так і 
перешкодити. Це знають навіть діти, і в сад з таким дротом на паркані не полізуть.  

Але це, звичайно, як скажуть нардепи, «недоречне кепкування». А відгороджуватися від 

ЗМІ у всіх сенсах недоцільно, адже за більш ніж два десятки років існування ВРУ випадків 

падіння важких предметів або людей з балкона преси не було.  

Як розповів ForUm'у нардеп кількох скликань Тарас Чорновіл, з ложі преси один раз 
розкидалися листівки з вимогою знайти Георгія Гонгадзе. Ще один - елемент від об'єктива 

фотоапарата, вагою грамів двадцять, впав на депутата - регіонала Володимира Вечерка, який 

тоді ж засвідчив, що ніякого збитку йому завдано не було.  

«Якщо вони такі лякливі, навіщо йшли в депутати? У сесійній залі від колег можна 

міцно отримати по голові. І небезпечно не під балконом, а біля трибуни. Всі ці страхи носять 

двоїстий характер. По-перше, не хочуть, щоб фотографували, чим вони займаються у робочий 

час. По-друге, вони вже можуть боятися, що не журналісти, а хтось з колег підніметься і чимось 

запустить», - сказав він. Чорновіл також зазначив, що якщо загороджувати балкон, то не 

журналістський, а гостьовий. Причому насправді скористатися досвідом, наприклад, Австралії, 
де в парламентську гостьову можуть увійти люди з вулиці і подивитися, чим там займаються 

їхні обранці.  

І справді, ніхто не пам'ятає, щоб журналіст травмував депутата. У той час як, наприклад , 

яєчно-димову битву 27 квітня 2010-го, або нічне розблокування парламенту в грудні того ж 

2010-го, з постраждалими та госпіталізованими, досі пам'ятаються. Не забути також 

«суперечку» від 18 травня 2011 року, коли в залі Верховної Ради України сталася бійка між 

народним депутатом Олегом Ляшком і першим віце-спікером Адамом Мартинюком. Потім 

були ще бійки масштабами дрібнішими, в ході яких депутати штовхалися, обзивалися й 

обливалися водою. І можна не сумніватися, що заворушення в залі повторяться.  

Але! Під «ковпаком» у журналістів народні обранці напевно мутузитимуть один одного 

упівсили. 

http://ua.for-ua.com/analytics/2013/09/26/082722.html 

Николай Левченко: «Мне всегда очень нравился ранний Сталин»  

Главком 

Депутат Партии регионов Николай Левченко относится к числу тех политиков, которых 

традиционно принято считать пророссийскими или даже украинофобскими. 

Его заявления о необходимости второго государственного языка в свое время были 

восприняты настолько «в штыки» правыми силами, что в отместку Левченко даже облили 

кефиром. 
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Однако после избрания народным депутатом с Левченко произошли невообразимые 

метаморфозы. а публике он стал более толерантным и терпимым, в его нынешней риторике 

проглядывают даже умеренные прозападные нотки. Именно такой Левченко вошел в число 

спикеров партии власти, «светится» на ток-шоу, где озвучивает совсем непривычные для него 

вещи. 

В интервью «Главкому» Левченко призывает защищать украинский язык, готов 

инициировать сооружение памятника Василию Стусу в Донецке и предлагает перенимать опыт 

западных экономик. 

Скажите, вы уже переехали в Киев в связи со своей работой в парламенте? 

Нет, я не переехал. Живу в Донецке, Киев для меня – командировка. 

В Киеве – живете в отеле? 

У меня своя квартира, давно очень, уже лет десять. 

Почему же семью не перевезете? 

Киевская квартира очень маленькая, поэтому я один. У меня же жена, четверо детей. 

Младшему три года, старшему двенадцать. Дискомфорт есть, конечно. У нас две рабочие 

недели в месяц и три дня голосований – вторник, среда и четверг. Вот это шесть дней в месяц, 

когда надо точно надо быть в Киеве. Плюс иногда заседания комитетов назначают – надо 

прилетать. Но вы должны понимать, что я – депутат, избранный по мажоритарному округу, и 

мое начальство – в Донецке, мои избиратели. Поэтому мне нужно 80% времени уделять округу 

и 20% работе здесь, в парламенте. И я сейчас на таком «шпагате». Но, в принципе, я остаюсь 

дончанином, Киев – командировка. 

Домой летаете за бюджетные деньги или за личные? 

Понятия не имею. По-моему, нам компенсируют. Помощники покупают билеты, я не 

знаю. Я когда-то видел, что ксерокопия депутатского удостоверения подается в кассу. И нам 

оплачивают перелет. Но разве это действительно очень важно для вас и ваших читателей? 

Конечно. Некоторые ваши коллеги периодически попадают в список тех, кто 

превышает лимиты сумм, выделяемых на перелеты. 

Ну, мне здесь нечего скрывать, мне ни за что не стыдно. У меня была квартира в Киеве, 

и я отказался от гостиницы и от жилья, от всего. Летать – летаю. Любому человеку, когда он 

летит в командировку, – ему это оплачивают. Если вы считаете, что это так принципиально – 

хотите, я откажусь? Если украинская общественность считает, что из-за Левченко у нас не 

хватает денег в бюджете, я готов отказаться. Транспортом Верховной Рады я не пользуюсь, у 

меня есть автомобиль, жилплощадью не пользуюсь, в санатории не езжу… В общем-то, я, по 

большому счету, никакими льготами не пользуюсь, кроме перелетов. Но перелет – это оплата 

командировки. 

Вашему старшему сыну 12 лет. Советуете ему, скажем, что нужно прочесть? Чтобы 

потом как у Высоцкого, можно было, сказать «значит, нужные книги ты в детстве читал». 

«Если, путь прорубая отцовским мечом, ты соленые слезы на ус намотал, если в драку 

вступил с подлецом, с палачом – значит, нужные книги ты в детстве читал». Мы говорим с 

сыном на эти темы, но он свой путь выбирает сам. Он такой мальчик интеллектуальный: много 

читает, пытливая натура. Я таким не был, столько книг не читал в его возрасте. Я больше 

пристрастился к этому уже, наверное, на первом курсе университета. Но сейчас другие 

возможности, доступ к информации. Поэтому он сам принимает решение, что читать. Я, честно 

сказать, перед собой чувствую такую вину за то, что не знаю, какие он книги сейчас читает. Я 

удивился, когда он мне полностью перечислил всех руководителей Советского Союза. И кто в 

какой год пришел, и даже такую тонкость, кто был раньше – Андропов или Черненко. 

Согласитесь, знать это в 12 лет – редкость. 

У него русскоязычная школа? 

Да, русскоязычная, и, по-моему, он даже в русскоязычном классе. Но они же сейчас и 

украинский учат, одинаково. 

Украинский хорошо знает? 
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Мы же дома разговариваем на русском, поэтому я не знаю, насколько хорошо он знает 

украинский язык. У нас вообще, честно сказать, детьми занимается жена. Я не успеваю. Меня 

хватает на «ути-пути» и «как дела?». 

Если говорить уже о вас. После избрания народным депутатом ваши комментарии 

стали более взвешенными, менее резкими. 

Я не могу не меняться. Узнаю новую информацию, формулирую по-новому свои мысли, 

знакомлюсь с новыми людьми, глубже стараюсь вникать во все. Было бы странно, если бы 

получаемая информация не меняла меня изнутри. Ведь человек в 18 лет и в 80 – это два 

совершенно разных человека. 

Прежде всего, стало больше терпимости, толерантности. 

Но ваш избиратель голосовал за совсем другого Левченко: более жесткого, резкого… 

Сегодня есть, с одной стороны, чувство стержня, что нужно придерживаться своей 

позиции и не менять ее, принципиальность должна быть, и порядочность перед самим собой. А 

с другой стороны – не хочется никого оскорбить, понимаешь, что есть другая точка зрения и 

все больше и больше думаешь о компромиссе. Особенно в наших условиях, когда мы такие 

разные – Восток, Запад… 

Вы последовательно отстаиваете статус второго государственного для русского 

языка. Но многие, в том числе и российские, политики и эксперты считают, что этот закон 

не дал нужного эффекта. Почему так получилось? 

Я не отстаиваю «языковой закон». Я ни за украинский язык, ни против украинского, ни 

за русский, ни против русского. Я считаю, что высшая ценность – это свобода. Так сложилось 

исторически, что в Украине проживает две громады – русскоязычная и україномовна. Я не 

националист, и не считаю, что «нація – поперед усе». Для меня слова «Украина для украинцев» 

неприемлемы, для меня ценна фраза «Украина для граждан Украины». Поэтому, раз так 

сложилось, что у нас миллионы русскоязычных и миллионы украиноязычных – абсолютно 

понятно и естественно, если будут два государственных языка. И без каких-либо условий, 

оговорок, законов о языке меньшинств или о поддержке титульных языков. 

Если бы мы говорили о том, что человек приехал из-за границы, начал здесь жить, а мы 

его язык хотим сделать государственным – это другое дело. Он должен принять те правила, 

которые действуют у нас. А если мы все родились здесь, это моя страна, и мне мама пела песни 

колыбельные на русском языке – я не имею права предать сам себя. Поэтому здесь общество 

должно быть терпимо и уважать ценности друг друга. 

Ведь мы от этого станем сильнее! Станет больше свободы, больше возможностей. Да, 

нужны законы, которые поддержали бы титульный язык – вот об этом надо думать. Укреплять, 

усиливать украинский, и в этой конкуренции делать его сильнее. Он должен конкурировать с 

русским, а не уничтожать, выдавливать русский из всех сфер общения, искусственно создавать 

для него препятствия, чтобы тем самым поддержать украинский. Украинский от этого сильнее 

не будет, это иллюзия. 

Но самое главное – если принять два государственных языка, то у политиков, которые 

приходят к власти через спекуляцию на языковом вопросе, мы выбьем очень важный аргумент. 

Они перестанут это обещать, и уже придется говорить об экономике, о реальных вещах. То же 

самое на Западе, где политики идут во власть исключительно для того, чтобы защищать 

украинский язык – точно так же у них пропадет этот аргумент. Мы снимем этот вопрос! 

Вот вы лично чувствуете, что русский язык как-то дискриминируется? Пресса – 

практически вся русскоязычная… 

Почему пресса русскоязычная? Потому что она реагирует на рынок, на спрос. Это вам 

ответ на вопрос, есть ли у нас русскоязычная громада или нет. Она есть и она огромна. Так 

неужели же это неправильно – отразить реальность в законах? 

Что касается ущемлений – я не могу сегодня в парламенте говорить на языке своих 

избирателей, на своем родном языке. Мне физически не дают это делать: кричат, стучат по 

столам. Это варварское отношение, это нетерпимость к чужой позиции. 
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Второй пример. Сегодня я покупаю лекарства. На лекарствах написано на двух языках? 

На одном! Сегодня я иду в кинотеатр – у меня есть возможность выбирать фильм на русском 

или на украинском? Только на украинском! Сегодня я прихожу в суд – у меня есть возможность 

выбрать язык? Нет. Я приведу вам тысячи подобных примеров. Но так быть не должно. 

Вот вы жалуетесь, подошли бы к «свободовцам», объяснили бы. У вас есть 

неформальные контакты с ними? 

Недавно мы играли в футбол. Команды были смешанные и многие ребята были из 
«Свободы», из «Батькивщины», «Удара». С ребятами из «Свободы» мы нормально общались 

абсолютно, приятные люди, я только хорошее о них могу сказать. 

Злость, агрессия – от них нужно отказываться. 

Василий Стус очень негативно высказывался о Донецке. Прямо оскорблял дончан. Но я 

готов выступить с инициативой поставить ему в Донецке памятник, и чтобы улица была 

названа в его честь - именем великого украинского поэта Василия Стуса. Я готов принять эти 

ценности, но если точно так же будут относится и к нам, если «Свобода» перестанет забивать 

шумовыми эффектами выступления на русском языке. Ничего силой никогда не сделаешь. 

Кстати, вы переходили на украинский язык, когда вам кричали и стучали? 

Ні. Я, коли мене змушують (і це моя принципова позиція) – буду висловлюватися лише 

російською мовою. Тому що мені забороняють розмовляти мовою моїх виборців. Якщо будуть 

толерантно і терпимо ставитися до російської мови – я можу переходити на українську, тому 

що я хочу з повагою ставитися до обох громад. 

Если я быстро отвечаю на вопрос – я перехожу на русский, потому что я думаю на 

русском, это мой родной язык. Але я вибачаюся перед україномовними громадянами і 
пояснюю, що я просто не хочу образити українську мову помилками. 

І я б із задоволенням розмовляв українською мовою у парламенті. Але якщо мене 

змушують – я принципово не буду цього робити. 

И кому они делают лучше? Они играют на настроениях своих избирателей, но при этом 

пробуждают самые агрессивные чувства. 

Когда вы впервые получили депутатский мандат, избравшись в райсовет, то сразу там 

присоединились к коммунистам. Почему? 

Это был 98-й год. Я не был членом Компартии, но в райсовете присоединился к фракции 

коммунистов – к ценностям, которые тогда мне были близки. Это был период Кучмы, когда он 

обманул Восток Украины с (вторым государственным – «Главком») языком, это были эмоции и 

у нас не было тогда фракции, которая тогда отражала бы мои убеждения, но при этом не была 

бы большевистской. Кроме того, у меня отец был членом партии, дед, по-моему, тоже. Поэтому 

я абсолютно искренне и честно присоединился. Позже я начал понимать разницу между КПСС 

и нынешней КПУ. Начал понимать, что коммунисты, наверное, эксплуатируют 

сентиментальность, ностальгию украинского общества. 

В молодости хочется радикализма какого-то. Они говорили, что нужно все разрушить до 

основания, а затем новое построить. А представьте, какой у меня был выбор: провластное 

большинство или оппозиционные коммунисты. Другой оппозиции не было… 

Есть ли такой человек, которого вы могли бы назвать своим отцом в политике? Тот, кто 

может о вас сказать словами того же Высоцкого «Он был мне больше, чем родня, Он ел с 

ладони у меня». 

В юности меня «кормили с руки» все мертвые. Я много читал Макиавелли, 

Шопенгауэра, Руссо. Ницше и Спиноза были очень тяжелыми для меня. Любил читать о 

французской буржуазной революции, о Марате, Дантоне, Робеспьере. Впечатлила меня 

«Психология толпы» Лебона. Читал и о первых президентах США, и историю Российской 

империи, и историю становления Советского государства. Мне всегда очень нравился ранний 

Сталин, который поднимал экономику, который поставил задачу, чтобы паровоз собирался 

полностью на территории Советского союза. Были такие амбициозные цели и у Дзержинского, 

и у Крыжановского. Я имею в виду, как они поднимали страну страны после гражданской 
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войны. Я сейчас говорю не о политических взглядах, потому что политически я, наверное, 

больше симпатизировал роялистам. Я имею в виду монархистов, которым было очень тяжело 

покинуть страну. Также в новейшей истории мне очень нравился Черчилль. 

А из ныне живых кому благодарны? 

В политике у меня есть свои убеждения, они были давно сформированы из прочитанных 

книг и жизненного опыта. Что же касается общественных деятелей, которые сегодня есть… Я 

болею за футбольный клуб «Шахтер». Поэтому я, как и миллионы болельщиков, 

прислушиваюсь очень внимательно к словам президента клуба Рината Ахметова. Мне кажется, 

что те люди, которые наделены властью, финансовыми возможностями, ответственностью, 

должны брать с него пример в плане благотворительности. Он строит школы, больницы, 

вкладывает средства в национальный спорт. 

Интересно, вот вы слышали, что Рината Леонидович говорит, например, о 

евроинтеграции? 

Да, я читаю его комментарии. Мне очень понравились слова о том, что мы должны 

сделать выбор проукраинский и стать сильнее. Мне кажется, что это самая полная, законченная 

формула нашей внешней политики, и это совпадает с моими выводами. Потому что я не 

считаю, что у нас есть друзья на Востоке или Западе – так же, как не считаю, что у нас есть 

враги. У Украины есть национальные интересы. И враги у нас – больше внутренние. Это наша 

глубоко коррумпированная система правоохранительных органов, которая фактически 

превратилась в аппарат насилия и выколачивания денег. Вот это – наш главный враг Украины. 

Сегодня мы должны принять ценности, которые существуют на Западе – верховенство 

права, равные возможности, свобода слова. Кроме того, мы должны экономически действовать 

так, как действовали западные государства: найти территорию, с которой можно дешево 

вывозить сырье, и территорию, куда можно сбывать готовую продукцию. Например, Англия из 
Индии вывозила готовое сырье и в Индию же продавала готовую продукцию, и за счет этого 

стала богатой державой. 

Давайте вернемся к Ахметову. То, что упомянули вы, это – философия. Он владеет 

крупнейшим бизнесом, и для него вопрос «ТС или ЕС» более предметный. У него, сто 

процентов, есть свой расчет, что выгоднее? 

Думаю, вам лучше у него спросить. 

Сегодня вы отметили, что надо перенимать западные ценности, а еще в мае говорили о 

том, что Европа превратит Украину в колонию… 

Так и есть! И не потому, что там у нас есть враги. Например, какая задача у России? Как 

можно дороже продать нам газ и поставлять нам готовую продукцию. Что мы хотим? Как 

можно дешевле покупать газ в России и сделать ее рынком сбыта для наших товаров. 

Чего мы хотим от Европы? Мы хотим, чтобы Европа дала нам дешевые «длинные 

деньги», на которые мы построим дороги, заводы, отремонтируем больницы и школы. Что 

хочет от нас Европа? Она хочет, чтобы украинцы ездили работать, чистить бассейны, стричь 

газоны – и при этом чтобы здесь еще был рынок для европейской продукции. Это же очевидно. 

Посмотрите на сегодняшнюю Болгарию, на сегодняшнюю Венгрию. Там стало лучше 

жить? Европа нам не поможет. Мы можем только принять европейские ценности и 

организовать сами у себя жизнь такой, которой достойны свободные люди. 

Вот, например, «список Фюле», так называемые евроинтеграционные законы. Я за них 

голосую. Так они ведь все проукраинские! Реформировать милицию надо? Надо. Прокуратуру? 

Надо. Счетной палате надо дать расширенные полномочия? Надо! Любой закон возьмите, 

исключая закон о толерантности к гомосексуалистам, – все они проукраинские. Так почему нам 

эти законы не принимать? Тем более, что сегодня под флагом евроинтеграции президент 

объединил и большинство, и оппозицию. И это большой политический успех, я считаю. 

Вам не кажется, что Партия регионов очень удачно перехватила евротренд, и вы вот 

сейчас вылитый проевропейский политик? 
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Я разве говорил сейчас о том, что нам нужно вступать в Евросоюз? Я по-прежнему 

говорю о том, что у нас огромные экономические возможности на Востоке. В то же время 

ценности – западные. Но одно без другого не работает. 

Но согласитесь, что депутаты ПР резко поменяли риторику. 

Не согласен. Есть повестка дня, и на повестке дня появился вопрос евроинтеграции. И 

мы последовательно принимаем решения, которые записаны в программе Партии регионов. 

Когда-нибудь было в программе ПР написано, что мы против евроинтеграции? Такого никогда 

не было. 

Со стороны выглядит все так, будто Янукович на встрече в «Зоряном» всем дал 

разнарядку и все под козырек ее выполняют. «Жираф большой, ему видней»? 

На встрече в «Зоряном» лично меня президент ни в чем не переубеждал. С тем, что 

говорил президент, я и так был полностью согласен. 

Не боитесь, что большинству ваших избирателей (а они, по вашим словам, – ваше 

начальство) Россия все же ближе? 

Люди выбрали нас не для того, чтобы мы шли за эмоциональными настроениями, а для 

того, чтобы мы взяли на себя ответственность и приняли правильное решение. Эмоционально 

мне, конечно, ближе Россия. Я живу в Донецке, но сказать, что Ростов для меня заграница – 

язык не повернется. Для меня это братский народ, из одной колыбели мы вышли. 

Это эмоции. 

Конечный результат – вот что оценивает избиратель. Для чего нас выбрали? Чтобы мы 

повысили уровень жизни в государстве. А как мы это сделаем – это уже наша ответственность. 

То, что говорю я – это скучно, обыденно для избирателя. Возможно, даже не до конца 

понятно. Но это то, что приведет нас к успеху. 

Говорят, плох тот солдат, который не хочет стать генералом. Каковы ваши амбиции 

в партии и политике? Предел мечтаний Николая Левченко? 

Самое важное в жизни – не заблуждаться относительно своего места в обществе, не 

переоценить свою роль. Вот здесь амбиции должны соответствовать знаниям и возможностям. 

Насколько я буду чувствовать себя готовым к роли, которую должен буду играть в обществе, 

настолько и будут распространяться мои амбиции. Сегодня абсолютно понятно, что у меня нет 

опыта и авторитета, чтобы, скажем, быть спикером. Я это трезво признаю. 

Но еще недавно вам хватало опыта быть секретарем Донецкого горсовета. 

Да, и я очень благодарен Александру Алексеевичу Лукьянченко, который внес мою 

кандидатуру, доверил мне. Это был рискованный шаг, я постарался защитить его выбор и 

доказать, что я умею руководить этим процессом. 

То есть, Лукьянченко – один из ваших отцов в политике? 

Безусловно, он сыграл и играет очень важную роль в моей жизни. Восемь лет в местном 

самоуправлении – ими на 100% я обязан Лукьянченко. Он меня воспитал. Восемь лет рядом – и 

на работе, и часто во внерабочее время. Я очень многое от него взял и считаю его одним из 
уникальных мэров. Он аскет, у него даже нет машины. Никто не поверит, но это факт. Он 

работает по 20 часов в сутки, это человек, который полностью отдался своей работе. Во многом 

благодаря этому Донецк занимает первое место по благоустройству. 

К сожалению, сегодня часто не опыт и знания являются решающими в политике. И вы 

об этом хорошо знаете. Нужно еще знать, с кем дружить. В Партии регионов существуют 

разные группы влияния, часто конкурирующие между собой. К какой из них вы себя относите? 

Если есть кланы, значит, есть клановые интересы. Это отбрасывает общество назад. Я 

бы хотел, чтобы в буфете мы дружили с оппозицией, а в парламенте – мы должны быть 

соперниками, оппонентами. 

Этот вопрос был не про отношения с оппозицией. А о том, что творится внутри 

партии власти. Несмотря на ваш сравнительно молодой политический возраст, вас, кажется, 

нужно отнести к группе «старых донецких»? 
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Я не понимаю, что вы имеете в виду. Кто такие «молодые донецкие», а кто такие 

«старые»? Мне 33 года – к кому я отношусь? К «молодым» или к «старым»? 

«Старые» - это, например, Колесников, Ахметов, Рыбак. «Молодые» - Арбузов, 

Клименко… 

Вы знаете, я ни к какой группе не отношусь. 

Согласно Конституции, депутаты осуществляют голосование лично. Вас замечали за 

тем, что вы голосовали за других депутатов… 

Абсолютная ерунда! Что такое вообще не персональное голосование? Голосование – это 

принятое мною решение. А если в этот момент палец моего коллеги нажал на кнопку – это 

механическое обеспечение моего волеизъявления. Механическое сопровождение процесса 

абсолютно неважно. Вы же не будете говорить, что я не голосовал персонально, если я ручкой 

надавил на кнопку, а не пальцем? Так какая разница, если это палец рядом сидящего человека? 

Он что, нарушил Конституцию? Я принял решение, как голосовать. Вот если бы я, уходя из 
парламента, говорил своему коллеге: когда будет голосование, прими решение за меня – вот это 

нарушение Конституции. 

Будто в стране нет ничего более важного, чем то, чей палец нажал на кнопку. Если 

депутат говорит о том, что на табло высветилось, будто я «за», а я на самом деле «против» - вот 

это скандал. 

Вы много лет работали в местной власти. Как вы оцениваете сегодняшнюю ситуацию 

в Киеве? Не как член партии власти, а как эксперт. 

С точки зрения ведения городского хозяйства в Киеве все в порядке. Есть человек, на 

котором лежит ответственность, который принимает вовремя решения, которого критикуют за 

его ошибки и заслуга которого в том, что строятся дороги, убираются улицы, коммунальные 

службы работают. Я имею в виду Попова. 

Что же касается политической стороны, мне нужно глубоко вникнуть в этот вопрос, 

чтобы дать свою оценку. онимаете, киевлянину важно, чтобы была холодная и горячая война, 

чтобы было тепло и чисто в подъезде, чтобы работало метро и не дорожали коммунальные 

услуги, чтобы машины не попадали в ямы. Но это будет только в том случае, если у власти 

будет легитимная команда профессионалов. Как это совместить? Мы очень часто получали хоть 

и легитимную, но власть авантюристов. Ведь было же такое в Киеве? Сегодня Киевом 

занимаются специалисты-хозяйственники. Как сделать так, чтобы они были на 100% 

легитимны – это решать киевлянам. Киевляне с этим разберутся. Они столько прошли, столько 

сделали ошибок, столько натерпелись, что, я уверен, сделают выбор в пользу не политики, а 

хозяйственной работы. 

Если вдруг выборы в Киеве объявят – вы бы советовали своему другу Олесю Довгому 

баллотироваться в мэры? 

Это было бы с моей стороны неправильно, потому что это решение должно быть его 

собственным. И если бы я ему посоветовал баллотироваться – я бы на себя взял 

ответственность. А как я могу на себя брать ответственность, если я не избиратель, не прописан 

в Киеве и тем более не Олесь Довгий? 

http://glavcom.ua/articles/14227.html 

Блоги 

Олександр Бригинець: «Янукович поклав око на електорат Кличка»  

glavkom 

Рух щодо збиття Кличка, як кандидата в президенти, продовжується. Обозреватель 

видрукував ніби-то заяву Квасневського, що Кличко не може бути кандидатом... Не знаю, чи 

правда заява Квасневського, але технологія влади щодо Кличка - зрозуміла. Тепер виходить 

така картина - Кличко і Тимошенко можуть не стати кандидатами через юридичні перепони 
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(які, звичайно, легко вирішити, але чи захоче цього влада?). А з іншого боку, Янукович, 

відмовившись від вступу у ТС, зачистив лівий електоральний фланг для Симоненка. 

Бачив, як ненавидять Януковича у Луганську і розумію, що якщо опозиція виявиться 

пасивною на Донбасі, буде чимало тих, хто підтримає псевдо-комуністів. Може, увесь трюк 

влади з підписанням угоди з ЄС і придуманий для того, щоб посилити роль комуністів і вивести 

у другий тур Симоненка? 

Принаймні очевидно, що Янукович хоче відірвати собі частину виборців УДАРу (вони 

аполітичні, евроінтеграціноналаштовані, двомовні - якраз таким і намагається бути Янукович). 

Влада нищить Кличка компроматом, готує усіх до того, що він не був 10 років резидентом 

України, як того вимагає Закон про вибори президента. Тобто, полювання на його електорат 

йде повним ходом. 

А щодо головного опозиційного кандидата, то ми бачимо, що Тимошенко, може й готові 
відпустити на лікування, але явно не готові реабілітувати юридично і допустити до виборів 

президента. Виходячи з усього цього, треба готуватися до 2015 року. 

Поки що найпростіша ситуація з Яценюком - його просто «мочать» провладні ЗМІ, але 

до цього усі звикли і це майже ніяк не впливає на людей. Принаймні, жодних юридичних 

пересторог щодо його висування в Президенти немає. Хіба що влада і щодо нього має 

ізоляційний план? 

http://glavcom.ua/articles/14231.html 

Телебачення і радіомовлення 

Виктор Янукович принял участие в мировом экономическом симпозиуме  

Интер, Подробности 

Анастасия ДАУГЛЕ, ведущая: И вот только что мы получили кадры выступления 

президента Украины на презентации инвестиционных возможностей нашей страны. Это 

происходило на 6-м мировом экономическом симпозиуме. 

Виктор ЯНУКОВИЧ, Президент Украины: "Приєднання внутрішнього ринку України до 

європейського економічного простору допоможе процесу виходу Європи з кризи". 

Дебаты лидеров 

Анастасия ДАУГЛЕ, ведущая: Дебаты лидеров. На генеральной ассамблее ООН. 

Руководители государств определяют, как будет жить мир в ближайшие годы. С чем приехала 

на саммит Украина, о чем и с кем говорил Виктор Янукович - знает Кирилл Евсеев. 

Кирилл ЕВСЕЕВ, корреспондент: Сильные мира сего все обсуждают, что делать с 

Сирией. Барак Обама в очередной раз заявляет - готов решить проблему дипломатическим 

путем, но и готов атаковать режим Асада - у него есть все основания. Украинский президент 

тоже говорит о сирийской проблеме - и, выступая с трибуны Генассамблеи, и во время 

неформального общения с Обамой. 

Виктор ЯНУКОВИЧ, Президент Украины: "Ми дуже коротко обмінялися інформацією 

по Сирії. Я підтвердив, що будь-який мирний шлях завжди краще будь-якої, навіть короткої 
війни, яка веде до гуманітарної катастрофи". 

Кирилл ЕВСЕЕВ, корреспондент: Однако для нашей страны есть и другие, не менее 

важные вопросы, для которых можно использовать площадку ООН. 

Виктор ЯНУКОВИЧ, Президент Украины:"Україна робить свій внесок у проект великої 
Європи. Твердо вірю, що підписання в листопаді цього року Угоди про асоціацію між Україною 

та ЄС, включно зі створенням поглибленої зони вільної торгівлі, стане інструментом на шляху 

підвищення добробуту громадян України та досягнення Україною цілей розвитку тисячоліття". 

Кирилл ЕВСЕЕВ, корреспондент: Уже после выступления на пресс-конференции Виктор 

Янукович рассказывает о своих встречах. С генсеком НАТО Андерсом Фог Расмуссеном и с 
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"Группой друзей Украины" - это президенты Польши, Словакии, Эстонии, Латвии, Болгарии, 

Хорватии и Словении. 

Виктор ЯНУКОВИЧ, Президент Украины:"У нас залишилось два питання - це закон про 

прокуратуру і закон про вибори, ну і третє питання - Тимошенко. Сьогодні є спільна точка зору 

на багато питань, якою вона буде стане зрозуміло коли будемо підводити підсумки". 

Кирилл ЕВСЕЕВ, корреспондент: Итоги будут подводиться, по словам президента, 

ближе к заседанию Совета министров иностранных дел 21-го октября. А вот что сказал об этой 

же встрече президент Польши. 

Бронислав КОМОРОВСКИЙ, президент Польши: "Руководство Европейского союза 

надеется, что пример стран, которым удалось преодолеть коммунистическое прошлое и стать 

членом ЕС, поможет Украине". 

Кирилл ЕВСЕЕВ, корреспондент: Сегодняшний день для украинской делегации также 

насыщенный, речь идет уже о больших деньгах - здесь же, в Нью-Йорке, буквально час назад 

закончился инвестиционный форум, Виктор Янукович встретился с крупнейшими 

бизнесменами США. А в эти минуты он встречается с представителями компаний, которые 

намерены начать разработку месторождений сланцевого газа в Украине. 

Українські судді мають бути незалежними, і перші кроки до зміни Конституції в 

цьому питанні Верховна Рада зробить ще до кінця сесії   
УТ-1, Новини 

Любов ДОБРОВОЛЬСЬКА, ведуча: Українські судді мають бути незалежними, і перші 
кроки до зміни Конституції в цьому питанні Верховна Рада зробить ще до кінця сесії. Про це на 

брифінгу в Ужгороді заявив спікер Володимир Рибак. Він наголосив: з остаточними змінами до 

Основного закону до Вільнюського саміту не встигнуть. Але на голосування проект закону 

Голова Верховної Ради планує винести вже найближчим часом. Напередодні Конституційний 

Суд визначив, як конституційні положення законопроекту про безстрокове призначення суддів 

замість п'ятирічного терміну. Також передбачено безстрокове призначення генпрокурора. 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: "Моя задача рівні умови зробити між 

опозицією і більшістю, щоб вони почули один одного і я поставлю на голосування і я вірю, що 

цей закон ми приймемо. Суди в Україні повинні бути незалежні ні від телефонів, ні від права – 

ми йдемо в Європу". 

Європейські заяви Володимира Рибака  

ICTV, Факти  

Олена ФРОЛЯК, ведуча: Європейські заяви спікера Володимира Рибака. Оглядаючи в 

Ужгороді міжнародний пункт пропуску на кордоні, Голова Верховної Ради запевнив що Своє 

домашнє завдання перед Євросоюзом Україна виконає до середини жовтня. Пан Рибак 

переконаний, Парламент ухвалить низку законів і виконає всі зобов’язання. Тож угода "про 

Асоціацію" з Європою буде підписана, впевнений спікер. І він сподівається, в питанні до зміни 

до Конституції щодо незалежності суддів українські депутати дійдуть згоди. На цій сесії 
народні обранці проголосують за правки, а на наступній остаточно внесуть зміни до 

Конституції  

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: "Свої обіцянки перед 

Європейським Союзом , я думаю, до середини жовтня виконаємо. І комітет внесе пропозицію, 

коли зберуться керівники держав, що угода буде підписана". 

Гарантії незалежності українських суддів можуть посилити вже у наступному році  
ТРК Ера, Підсумки  
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Олена КИРИК, ведуча: Гарантії незалежності українських суддів можуть посилити вже у 

наступному році. Відповідний законопроект про внесення змін до Конституції України 

парламент ухвалить у цілому на наступній четвертій сесії. Про це заявив Голова Верховної Ради 

Володимир Рибак під час робочої поїздки на Закарпаття. За словами спікера. прийняття 

законопроекту про посилення гарантії незалежності суддів є обов’язком нашої країни перед 

Радою Європи. Окрім того, такі євроінтеграційні питання об’єднують парламент, і депутати 

голосують за них майже одностайно. 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: "Ми повинні зараз приймати 

рішення і на слідкуючій сесії окончатєльно буде прийнятий закон. Я поставлю на голосування, 

я вірю, що цей закон ми приймемо. Суди в Україні повинні бути незалежні ні від телефонів, ні 
від права. Ми йдемо в Європу". 

Безмандатний Ігор Марков тепер і без зарплати  

UBR, Новини  

Ведуча: Безмандатний Ігор Марков тепер і без зарплати. Голова Верховної Ради 

Володимир Рибак заявив, що з 20 вересня гроші, уже колишньому народному обранцю, не 

нараховують. Заблокували і його картку для голосування. однак до парламенту політик 

навідуватися таки може. Посвідчення народного депутата у нього забирати не будуть. А от 

помічників Маркову доведеться звільнити. 12 вересня Вищий адмінсуд України ухвалив вирок 

за позовом народного депутата минулих скликань Юрія Кармазина. Політик переконав суддів, 

що результати виборів у 133 окрузі були сфальсифіковані. 

Голова Верховної Ради Володимир Рибак доручив заблокувати депутатську 

картку Ігоря Маркова   

24 канал,  Новини  

Кореспондент: Спікер Верховної Ради Володимир Рибак доручив заблокувати 

депутатську картку Ігоря Маркова. Крім того, йому мають припинити виплачувати заробітну 

плату. Також Рибак заявив, що колишньому депутату дозволено буде перебувати у приміщенні 
Верховної Ради, втім голосувати він уже не зможе. Нагадаємо, 12 вересня Вищий адмінсуд 

позбавив Ігоря Маркова мандата. 

Мовне питання: гість студії - Лілія Гриневич, народний депутат ВО 

«Батьківщина», голова Комітету з науки і освіти  

5 канал, Час новин 

Віталій ГАЙДУКЕВИЧ, ведучий: Продовжимо розмову. Наша гостя – народний депутат 

Лілія Гриневич. 

- Пані Лілія, я можу зрозуміти директора, який каже: «Вибачте, я не маю підручників з 
чеської, німецької та іспанської, я не маю вчителя, я не можу запропонувати батькам іншої 
іноземної, ніж російська». Що робити в цій ситуації? 

Лілія ГРИНЕВИЧ, народний депутат ВО «Батьківщина», голова Комітету з науки і 
освіти: Це ілюстрація так званої реформи. Ця реформа називається «лінгвістична революція», в 

лапках. Введення другої іноземної мови, коли немає ні достатніх педагогічних кадрів, немає 

достатнього забезпечення підручниками… І це Київ! А я хочу вам сказати, що у нас є області в 

Україні, де понад 50 % дітей замість цієї другої іноземної мови вивчають російську. Але 

проблема є значно глибша, тому що це введення другої іноземної мови здійснюється за рахунок 

скорочення наступного – першої іноземної мови. Ми сьогодні говоримо про євроінтеграційні 
наміри України. Це означає, що наші діти, коли здобули повну загальну середню освіту, вони 

повинні бути впевненими користувачами принаймні однієї іноземної мови. А зараз за рахунок 

цієї ситуації якість викладання першої іноземної мови погіршиться. І сьогодні вчителі 
іноземних мов, маючи архаїчні підручники, не маючи достатньо сучасних технологій, які вже 
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працюють в усьому світі для вивчення мов, вони переймаються тим, що ледве можуть довести 

наших дітей до так званого рівня користувача-початківця. А нам зараз замість того, щоб 

запроваджувати загальноєвропейські рекомендації мовної освіти, за якими ми могли б 

упродовж загальної середньої освіти підготувати наших дітей як незалежних користувачів, - це 

так званий рівень В1, - і от це було б те, що ми внесли б для якості освіти наших дітей. Тому це 

ще одна псевдореформа, за яку розплачуються вчителі, батьки, які почувають себе обманутими 

тому, що їм сказали, що буде друга іноземна мова – а тут виявляється зовсім інше. Я не 

виключаю, що були і якісь приховані інтереси… 

Віталій ГАЙДУКЕВИЧ, ведучий: У на 10 секунд! 

Лілія ГРИНЕВИЧ, народний депутат ВО «Батьківщина», голова Комітету з науки і 
освіти: …які повязанііз тим, що ще одну мову вивчати. Нас потрібні справжні зміни в освіті! І 
нам потрібні справжні вивчення принаймні однієї іноземної мови! 

Віталій ГАЙДУКЕВИЧ, ведучий: Позиція зрозуміла. Це була Лілія Гриневич, яка 

слушно зауважила, що краще вивчити одну мову нормально, ніж не вивчити дві іноземні мови 

одразу. Ну принаймні точка зору, до якої можна дослухатися. 

Угода з ЄС - шанс у боротьбі з корупцією в Україні  
Німецька хвиля 

Угода про асоціацію з ЄС може дати потужний імпульс у боротьбі з корупцією в 

Україні. Такий прогноз у розмові з Deutsche Welle висловив керівник українського відділення 

Transparency International Олексій Хмара. 

Deutsche Welle: Пане Хмара, у рейтингу Вашої організації Україна за рівнем корупції 
посідає 144-ту позицію. Фактично, Євросоюз планує підписати амбітну політичну й економічну 

угоду з найкорумпованішою країною Європи. Ця угода якось змінить ситуацію? 

Олексій Хмара: Саме на це ми і сподіваємося. Ми дуже вітаємо ініціативу Євросоюзу 

дати шанс Україні. Адже угода містить величезні стимули, зокрема, економічні, торговельні, 
технологічні, культурні і ціннісні. Все це дасть нові підходи до старої проблеми – проблеми 

корупції. У сфері публічних фінансів і державних закупівель ми маємо гармонізувати наші 
стандарти. Вони мають стати прозорими і зрозумілими для громадян. З точки зору інституцій, 

йдеться про створення незалежного антикорупційного органу, який розслідуватиме корупційні 
випадки у вищих щаблях влади. 

Ви маєте на увазі, що в Україні може нарешті бути створено Антикорупційне бюро, 

якого вже багато років бояться українські можновладці, всіляко його блокуючи? 

З угодою пов’язана реалізація плану дій зі скасування візового режиму. Завдання номер 

один у цьому плані – створення незалежного органу, який би координував антикорупційну 

політику і розслідував корупційні правопорушення у вищих щаблях влади. Існує побоювання, 

що влада у реалізації цього положення вдасться до окозамилювання і замість незалежного 

антикорупційного бюро буде створено якусь "ручну" структуру. Ми, громадянське суспільство, 

робитимемо все, щоб цього не допустити. Ми вважаємо на нинішньому етапі найбільш 

реалістичним з прийнятних варіантів - створити Державного бюро розслідувань на підставі 
оновленого закону про прокуратуру та змін до Кримінально-процесуального кодексу і надати 

цьому бюро значні повноваження з розслідування корупційних правопорушень серед 

державних службовців найвищої ланки. Це було би перехідної моделлю. Бо абсолютно 

незалежна структура, яка би розслідувала можливі випадки корупції і президентом, і 
міністрами, до президентських виборів 2015 року неможлива. Президент Янукович прагне 

зберігати повний контроль над всім, у тому числі й над держслужбовцями. 

В Угоді про асоціацію між Україною і ЄС приділено особливу увагу приведенню 

державних закупівель у відповідність до європейських стандартів. Це має відбутися у декілька 

етапів протягом чотирьох – восьми років. Transparency International називає сферу 

держзакупівель однією з найбільш корумпованих. Чому європейське законодавство тут таке 

важливе? 
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Тут обертаються великі гроші. Весь ринок державних закупівель в Україні – це 400 

мільярдів гривень щороку. З них половина – закупівлі державних підприємств, які фактично 

виведені сьогодні з-під дії закону внаслідок дуже негативних змін до законодавства, які набрали 

чинності у жовтні 2012 року. Дедалі частіше застосовується неконкурентна процедура закупівлі 
в одного учасника. Крім того, через непрозорість у цій галузі в принципі зникає конкуренція. 

Адже немає навіть інформації у відкритому доступі, коли проводиться який тендер, і навіть 

маючи бажання позмагатися за держзамовлення, незаангажовані підприємці не знають, як 

потрапити на тендер. Крім того, у цьому законодавстві величезна кількість винятків – більше 

двадцяти. Кожен депутат, який себе поважає, приміром, лідер фракції, намагається внести 

вигідні комусь винятки до цього закону. Знову і знову до закону вносяться зміни, які дедалі 
більше обмежують доступ громадян до інформації про державні закупівлі. Неможливо 

контролювати, як виконуються роботи, замовлені органами державної влади або державними 

підприємствами. Ми вимагаємо, щоб ця сфера стала більш прозорою і конкурентною. Все це 

передбачено угодою про асоціацію з ЄС. 

Однак про корупцію у державних закупівлях у суспільстві говорять мало. "Державні 

закупівлі" – звучить доволі абстрактно. Які наслідки має корупція у цій сфері для пересічного 

українця? 

Ціна ремонту дороги, який замовляє місцева влада, зростає вдвічі. Якщо ви везете 

дитину до школи, то з трьох кілометрів вашого шляху будуть відремонтовані півтора. Гроші на 

інші півтора просто вкрали. Якби закупівлі були чесними, вся дорога була би якісна. Якщо 

вашій дитині у дитячому садку дають неякісну їжу і ви змушені давати їй обід із собою, це є, 

зокрема, наслідком українських корумпованих тендерів. На день і так виділяється лише 20 

гривень на харчування. А якщо половину ще й вкрасти, то ви можете собі уявити, чим 

нагодують вашу дитину. У лікарні у вашому місті може припадати пилом новітнє медичне 

обладнання за десятки мільйонів гривень, тому що його закупили за завищеною ціною і коштів 

на його встановлення не залишилося. 

Що дає впевненість у тому, що угода про асоціацію і зону вільної торгівлі з ЄС змінить 

ситуацію? 

Україні, щоб вільно торгувати з Європою, доведеться привести своє законодавство у 

відповідність із директивами ЄС. Європа відкриває свої ринки, а Україні доведеться відкрити 

свої. Європейські фірми мають отримати доступ до українського ринку товарів і послуг. 
Йдеться про більш чесну конкуренцію всіх зацікавлених гравців за великі українські тендери. Я 

сподіваюся, якщо угода про асоціацію і зону вільної торгівлі буде підписана, то вже за кілька 

років компанії з України і країн ЄС братимуть участь у прозорих українських тендерах, 

скажімо, у режимі онлайн. 

 


